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Besluit algemeen bestuur
12 september 2019

I. Voorstel
Samengevat wordt voorgesteld: 
1. over te gaan tot het instellen van adviescommissies voor het algemeen bestuur en 

de ambtelijke organisatie opdracht te geven voor het opstellen van de benodigde 
verordening hiervoor;

2. deze commissies als volgt in te delen:
a. commissie klimaat;
b. commissie waterkwaliteit;
c. commissie duurzaamheid, bestuur en organisatie;
d. commissie financiën en beleidsuitvoering;

3. de fractievoorzitters te laten besluiten over de benoeming van de voorzitters en 
plaatsvervangend voorzitters van de adviescommissies;

4. komend jaar te experimenteren met een dag (PEILdag), twee weken voorafgaand 
aan de vergaderingen van het algemeen bestuur, waarin de beeldvormende en (een 
deel van) de opiniërende fase kan worden doorlopen ter voorbereiding op 
besluitvorming in het algemeen bestuur;

5. over te gaan tot het instellen van een agendacommissie PEILdag, bestaande uit 
fractievoorzitters, die verantwoordelijk is voor de agendering van deze PEILdagen;

6. over te gaan tot het instellen van een agendacommissie AB, bestaande uit 
voorzitters van de adviescommissies en de voorzitter en secretaris van het algemeen 
bestuur, verantwoordelijk voor agendering van de vergaderingen van het algemeen 
bestuur;

7. te wachten met het benoemen van leden voor de rekenkamercommissie totdat er 
behoefte is aan een rekenkameronderzoek;



8. als algemeen bestuur de ambtelijke organisatie te vragen om een analyse uit te 
voeren naar mogelijkheden om met andere organisaties een rekenkamer te delen. 
Hierover te rapporteren in de commissie Duurzaamheid, bestuur en organisatie;

9. deze bestuurlijke werkwijze te monitoren en na circa één jaar binnen het algemeen 
bestuur te evalueren. De werkgroep bestuurlijke werkwijze de opdracht te geven 
om deze evaluatie van de bestuurlijke werkwijze voor te bereiden;

10. tijdens deze bestuursperiode te verkennen wat de mogelijkheden zijn voor het 
introduceren van dualisme bij een volgende periode;

11. in te stemmen met de bestuurlijke jaarkalender voor 2020, met daarin vijf 
vergaderingen van het algemeen bestuur, voorafgegaan door een PEILdag en 
daarnaast één excursiedag en één professionaliseringsdag in te plannen; 

Daarnaast wordt voorgesteld om te stemmen over het volgende:
12. maximaal één fractie-ondersteuner per fractie toe te staan, conform het 

meerderheidsadvies van de werkgroep;
13. het voorkeurstijdstip van vergaderingen van het algemeen bestuur te bepalen op

a. de ochtend;
b. de avond.

Inleiding en doel
Het algemeen bestuur besluit zelf over de te bereiken doelen én de manier waarop ze 
hieraan wil werken. De start van een nieuwe bestuursperiode is een natuurlijk moment 
om hierbij stil te staan. Dit is gebeurd in de 24-uurs bijeenkomst van het algemeen 
bestuur op 2 en 3 juli 2019. Hierbij is de afspraak gemaakt dat een werkgroep uit het 
algemeen bestuur een voorstel voor bestuurlijke werkwijze gaat voorbereiden. 
Onderstaande notitie is het resultaat van twee bijeenkomsten (21 augustus en 28 
augustus) van deze werkgroep, bestaande uit Jan Nicolaï, Freek Ensink, Peter Rijtema, 
Hugo Tromp, Erik Jan Meijboom, Machiel Wispels en Henriëtte Kramer. De werkgroep is 
hierbij ambtelijk ondersteund.

Het algemeen bestuur heeft uitgesproken graag de volksvertegenwoordigende en 
kaderstellende rol te versterken, naast het vasthouden van de ervaringen met de 
controlerende rol. De insteek van de voorgestelde bestuurlijke werkwijze is om het 
algemeen bestuur beter in positie te brengen om deze rollen goed te kunnen vervullen. 
De verwachting is dat dit leidt tot een meer inhoudelijk gesprek in het algemeen bestuur 
en meer interactie tussen de omgeving van het waterschap en het bestuur.

De voorgestelde werkwijze wijkt af van de manier waarop het algemeen bestuur tijdens 
de afgelopen bestuursperiode heeft gewerkt. De werkgroep realiseert zich dat dit 
gewenning vraagt. De werkgroep stelt voor om deze werkwijze het komend jaar te 
hanteren en daarna gezamenlijk te evalueren en waar nodig bij te stellen. 

Werken met commissies
De werkgroep stelt voor om te werken met adviescommissies voor het algemeen 
bestuur. De commissies adviseren primair het algemeen bestuur. Daarnaast kan het 
dagelijks bestuur de commissies ook gebruiken om input op te halen of om 
discussiepunten rondom een bepaald onderwerp te destilleren. 

Het voorstel is om de commissies als volgt in te delen: 
 commissie klimaat;
 commissie waterkwaliteit;
 commissie duurzaamheid, bestuur en organisatie;



 commissie financiën en beleidsuitvoering.

In de eerste drie genoemde commissies, de zogenaamde opgavencommissies, komen 
vooral de kaderstellende en volksvertegenwoordigende rol van het algemeen bestuur 
naar voren. Voor de verschillende opgaven wordt, conform het bestuursakkoord, 
komend jaar nieuw beleid gemaakt. Het algemeen bestuur kan op voorhand kaders 
meegeven aan het dagelijks bestuur, het gesprek hierover start in de commissies. Naast 
de kaderstelling zullen de commissies ook de voortgang van de beschreven doelen en 
opgaven monitoren en adviseren over bijsturingsmogelijkheden.

De controlerende rol van het algemeen bestuur komt vooral naar voren in de commissie 
financiën en beleidsuitvoering. In deze commissie worden onder andere de volgende 
thema’s besproken: duurzaam financieel beleid, assetmanagement, uitvoering van de 
programma’s watersysteem, waterketen en besturen en organiseren. Ook vinden hierin 
projectverantwoording en rapportages binnen de planning & control cyclus plaats. De 
werkgroep stelt voor om, na instelling van deze commissie, de commissie te vragen zelf 
aan te geven hoe zij deze rol wil vervullen, welke sturingsinformatie daarvoor nodig is en 
welk mandaat voor het dagelijks bestuur daarbij past. Ook kan deze commissie 
voorstellen doen voor een protocol grote projecten. In het protocol wordt vastgelegd bij 
welke projecten het algemeen bestuur extra meegenomen wil worden bij de uitvoering 
en wat daarvoor nodig is. 
De werkgroep stelt tevens voor om de huidige controlecommissie op te heffen en de 
taken van de huidige controle commissie te integreren in de nieuwe commissie 
financiën en beleidsuitvoering. Voor onderwerpen als voorbereiding van de 
aanbesteding van de accountantscontrole en selectie van een accountant, die voorheen 
bij de controlecommissie lagen, kiest de commissie een beperkt aantal leden die zich 
hier in kleiner comité mee bezig gaan houden.

In de bijgevoegde tabel (bijlage 1) is een overzicht gegeven welke opgaven uit het 
bestuursakkoord in beginsel in welke commissie worden besproken. 

De commissie vergadert openbaar, tenzij er vertrouwelijke onderwerpen op de agenda 
staan, dan kan door de commissie worden besloten om in beslotenheid te vergaderen. 

Bemensing commissies
De werkgroep stelt voor om alle algemeen bestuursleden en fractie-ondersteuners te 
benoemen tot lid van alle commissies. Elke fractie beslist per vergadering wie zij 
afvaardigt. Er is een maximum van twee leden per fractie die mogen deelnemen aan een 
commissievergadering. In de regel voert per agendaonderwerp slechts één persoon per 
fractie het woord. 

De voorzitters en plaatsvervangend voorzitters van de commissies zijn algemeen 
bestuursleden en worden aangewezen door de fractievoorzitters. Bij deze aanwijzing 
wordt zoveel mogelijk rekening gehouden met verhouding coalitie-oppositie, verdeling 
over fracties en persoonlijke voorkeuren. Om de continuïteit van de behandelde 
onderwerpen zoveel mogelijk te waarborgen, is gekozen voor een vast tandem 
(voorzitter en plaatsvervanger) per commissie. De voorzitter en plaatsvervanger kunnen 
onderling wel de voor te zitten vergaderingen verdelen.



PEILdag
De werkgroep stelt voor het komend jaar te gaan experimenteren met een PEILdag. Met 
deze dag wordt bedoeld dat er in de bestuurlijke kalender vijf woensdagen per jaar 
worden gekozen waarin de beeldvormende en opiniërende fase wordt doorlopen en 
waarin besluitvorming van het algemeen bestuur kan worden voorbereid. 

De PEILdag vindt twee weken voor de geplande vergaderingen van het algemeen 
bestuur plaats. Per keer wordt gekeken welke commissievergaderingen nodig zijn, welke 
onderwerpen op de agenda komen en wat de benodigde vergadertijd is. Twee weken 
voorafgaand aan de PEILdag wordt dit bepaald door de agendacommissie (hierover later 
meer). Per keer kan dus een andere invulling van de PEILdag worden gekozen, met 
wellicht andere zwaartepunten. Een belangrijk voordeel hiervan is dat kan worden 
ingespeeld op actualiteit. Ook kan er met verschillende werkvormen worden 
geëxperimenteerd. Hierbij valt te denken aan ontmoetingen met inwoners, 
vergaderingen op andere plekken dan Almelo maar ook experts uitnodigen rondom 
bepaalde thema’s. 

De commissievergaderingen tijdens die dag worden niet gelijktijdig gehouden, zodat het 
voor alle fractieleden mogelijk is om alle commissies bij te wonen. 

Door de invoering van de PEILdag is er meer gelegenheid om actualiteiten te 
behandelen en ook commissies meer of minder tijd te geven. Hierdoor kan effectiever 
worden omgegaan met de beschikbare tijd van bestuurders. Er is wel een grotere 
uitdaging voor het ambtelijk apparaat en het dagelijks bestuur om alle onderwerpen 
proactief (in minder vergaderingen) naar voren te brengen en daarbij slagvaardig te 
blijven.

De aankondiging van de PEILdagen kan plaatsvinden via de plaatselijke kranten en via de 
website van het Waterschap, daarnaast kunnen bij bepaalde onderwerpen betrokkenen 
nog persoonlijk worden uitgenodigd. 

Agendacommissies
De werkgroep stelt voor twee agendacommissies in te stellen. De agendacommissie 
voor de PEILdagen bestaat uit de fractievoorzitters, zodat alle partijen zijn 
vertegenwoordigd. De agendering van de PEILdagen kan dan onderdeel zijn van de 
fractievoorzitters overleggen. 

Na PEILdag overleggen de voorzitters van de commissies met de voorzitter en secretaris 
van het algemeen bestuur over de agendering van stukken voor het algemeen bestuur. 
Hierin worden de adviezen vanuit de commissies meegenomen.

Bij de agendering van onderwerpen geeft de agendacommissie ook een indicatie mee 
aan de agendaonderwerpen (A, B of C-stukken). A- stukken zijn hamerstukken waarbij 
wordt verwacht dat er geen discussie meer nodig is. B- stukken zijn bespreekstukken die 
in de vergadering expliciet worden besproken. De C-stukken zijn discussiestukken waar 
nog geen besluit over wordt genomen. Voor de C-stukken ligt vaak nog geen 
uitgekristalliseerd voorstel en is voor het algemeen bestuur een manier om het 
onderwerp te verkennen. Na een C-stuk volgt vaak nog een B-stuk, waar vervolgens wel 
een besluit over kan worden genomen. De letter die het stuk meekrijgt vanuit de 
agendacommissie, is een inschatting. Aan het einde van de bespreking in de commissie, 
geven de fracties aan of ze het onderwerp als bespreekstuk of hamerstuk mee willen 
nemen naar de vergadering van het algemeen bestuur. 



Als (minimaal) één fractie aangeeft het stuk nogmaals te willen bespreken, gaat het 
onderwerp als B-stuk naar de vergadering van het algemeen bestuur. 

Rekenkamer
Het voorstel van de werkgroep wat betreft de rekenkamer bestaat uit twee onderdelen.
De werkgroep vindt het belangrijk dat de functie van een rekenkamer blijft en stelt voor 
om de rekenkamer slapend te houden en hiervoor nu geen leden te benoemen. De 
rekenkamer kan dan worden ingezet als instrument als dat nodig is en heeft voorlopig 
geen vaststaand onderzoeksprogramma. 

Daarnaast stelt de werkgroep voor om uit te laten zoeken wat de mogelijkheden zijn om 
met gemeenten of andere waterschappen samen een rekenkamer te delen. Door een 
eventuele samenwerking kan van elkaar worden geleerd, kennis en expertise worden 
gebundeld en wellicht middelen worden bespaard. Als dit niet mogelijk is, dan stelt de 
werkgroep voor om op andere manier externe deskundigheid te betrekken bij de 
onderzoeken. 
Hiervoor geeft het algemeen bestuur een opdracht aan de secretaris-directeur om een 
verkenning uit te (laten) voeren. De uitkomsten van deze verkenning worden 
gerapporteerd aan de commissie duurzaamheid, bestuur en organisatie. Afhankelijk van 
deze uitkomst van de verkenning, wordt later een besluit genomen over het al dan niet 
proactief opstellen van een onderzoeksprogramma voor de rekenkamer.

Fractie-ondersteuners
In mei heeft het algemeen bestuur een verordening op de fractie-ondersteuners 2019 
vastgesteld. Hierin wordt uitgegaan van één ondersteuner per fractie. 

De kleinere fracties hebben meer baat bij twee fractie-ondersteuners, zodat ze het werk 
en de aanwezigheid kunnen verdelen. Ook zorgt het uitbreiden van het aantal fractie-
ondersteuners er wellicht voor, dat meer mensen zich als ambassadeur voor het 
waterschap gaan inzetten. Vanwege de grootte van het gebied van het waterschap is 
het soms lastig om mensen te betrekken bij een fractie als ze geen echte functie 
hebben. 
Anderzijds zorgt het aanwijzen van meerdere fractie-ondersteuners (er wordt uitgegaan 
van maximaal twee) er ook voor dat de verkiezingsuitslag vertroebelt. Ook worden de 
verhoudingen tussen de partijen kleiner omdat elke fractie met twee personen 
toeneemt, ongeacht de grootte van de fractie. 
Bij het toevoegen van twee fractie ondersteuners per fractie, ontstaat een 
schaduwbestuur van 20 personen (waarin elke partij evenveel leden heeft), tegenover 
een algemeen bestuur van 27 (groot deel met een kiezersmandaat) en deze verhouding 
lijkt onevenredig.

Er is onderzoek gedaan bij een aantal noordelijke waterschappen, gemeenten en 
provincies en hieruit blijkt dat er geen andere organisaties zijn met twee ondersteuners 
per fractie. 
 
Een meerderheid van de werkgroep is van mening dat het toestaan van één fractie-
ondersteuner de beste keuze is maar komt hierover niet met een unaniem advies. 
Vanwege de verdeeldheid in de werkgroep, zal er in de vergadering van het algemeen 
bestuur van 12 september worden gestemd over dit voorstel.



Vergadertijden
De vergaderingen van de commissies vinden plaats op woensdagen, hiervoor is de hele 
dag gereserveerd en een deel van de avond. 

Een voordeel van de vergadering van het algemeen bestuur in de avond is dat 
geïnteresseerden makkelijker kunnen komen kijken, hoewel dit in de praktijk (nog) 
weinig gebeurt. Daarnaast is het voor het aantrekken van nieuwe bestuurders 
aantrekkelijker om in de avonden te vergaderen. Zij kunnen dan makkelijker om hun 
werk heen plannen en hoeven dan geen verlof op te nemen om bij een vergadering te 
zijn. 

Een voordeel van vergaderingen overdag is dat er meer verbinding met medewerkers 
van het waterschap mogelijk is. Overdag zijn er mensen aan het werk in het 
waterschapskantoor en dat is in de avonden niet zo. Voor bestuursleden met een drukke 
avondagenda is overdag vergaderen makkelijker.

Het tijdstip van de vergadering van het algemeen bestuur kan ook worden bepaald aan 
de hand van de agenda. Bij onderwerpen met bijvoorbeeld veel externe betrokkenheid 
kan een avondvergadering deze betrokkenheid faciliteren. Deze optie lijkt minder 
wenselijk omdat bestuurders van tevoren geen rekening met de vergadertijd kunnen 
houden. 

Aangezien de werkgroep verdeeld is in de keuze tussen overdag en ’s avonds vergaderen 
door het algemeen bestuur, wordt dit op 12 september ter stemming voorgelegd. 

Verslaglegging
De verslaglegging van de commissievergaderingen hoeft niet woordelijk maar het is wel 
van belang dat het verslag een weergave is van de discussie (inclusief overwegingen en 
standpunten) die is gevoerd. 

De werkgroep ziet in de toekomst graag dat vergaderingen van het algemeen bestuur 
worden vastgelegd met zowel audio als video, zodat inwoners en ook fractiegenoten de 
vergaderingen kunnen terugkijken of terugluisteren. Voor een audio opname zijn weinig 
aanpassingen nodig, een video-verbinding met camera’s vergt extra investeringen. Het 
voorstel is om hierover bij de behandeling van het huisvestingsplan een besluit te 
nemen. 
Daarnaast is het voorstel van de werkgroep om het woordelijk verslag, dat er nu nog van 
elke vergadering van het algemeen bestuur is, te schrappen op het moment dat wordt 
gewerkt met een audio en/of videoverslag. Naast het audio- en/of video-verslag komt 
een afsprakenoverzicht waardoor de belangrijkste punten van de vergadering wel 
schriftelijk vastgelegd zijn. 

Dualisme 
Er is in de werkgroep gesproken over het dualistisch functioneren van het waterschap in 
Friesland (waar het dagelijks bestuur geen onderdeel meer is van het algemeen 
bestuur). Dit waterschap is daarmee een uitzondering binnen de overige monistische 
waterschappen. Over de vraag of Vechtstromen ook dualistisch wil opereren, zijn de 
meningen verdeeld. Wel geeft de werkgroep aan in elk geval niet in de lopende 
bestuursperiode te willen ingrijpen. De werkgroep stelt voor om de komende periode 
een aantal dualistische instrumenten in te zetten en deze na een tijd te evalueren. 
Daarnaast kan een bijeenkomst worden georganiseerd met hoogleraar Herman 
Havekes, werkzaam bij de Unie van Waterschappen. 



Hij heeft veel kennis over het monistische stelsel bij waterschappen en wat dualisme zou 
betekenen en kan de discussies hierover binnen de Unie van Waterschappen inbrengen. 
Ook kan een ontmoeting met het Friese waterschap worden georganiseerd om te horen 
wat hun ervaringen zijn. 
Het voorstel van de werkgroep is dan ook om in deze bestuursperiode een verkenning te 
houden naar de mogelijkheden van dualistisch werken. Op deze manier kan er een 
keuze worden voorbereid voor de volgende bestuursperiode. 

Ontwikkeling
De kwaliteit van de gesprekken en het debat wordt niet alleen bepaald door de 
structuur en de vooraf beschreven werkwijze. Ook de kwaliteit van de stukken en 
presentaties die aan de commissies en het algemeen bestuur worden voorgelegd zijn 
cruciaal. De bestuursleden en fractie-ondersteuners willen zicht krijgen op scenario’s en 
voor- en nadelen hiervan. Mogelijk moeten de formats van de stukken daarop worden 
aangepast.
Ook de vaardigheden en competenties van de bestuursleden en de voorzitters van de 
commissies bepalen de kwaliteit van het debat. De huidige werkwijze van het algemeen 
bestuur, zoals beschreven in het reglement van orde biedt veel instrumenten en 
aanknopingspunten voor het algemeen bestuur om goed in positie te zijn of te komen. 
Bestaande instrumenten als amendementen, moties, initiatiefvoorstel, schriftelijke 
vragen, vragen halfuur zijn daar voorbeelden van. Een overzicht hiervan is opgenomen 
in bijlage 2. Indien daar behoefte aan is, kunnen opleidingen en trainingen voor de 
bestuursleden worden georganiseerd. Een aantal werkgroepleden heeft al aangegeven 
graag te willen oefenen met het gebruik van verschillende instrumenten, in de vorm van 
een training.

Financiën 
De meeste onderdelen van het voorstel hebben geen financiële consequenties. Waar dit 
wel het geval is, wordt ervan uitgegaan dat dit past binnen de middelen die hiervoor nu 
al zijn begroot. 

Vervolg
Na besluitvorming over de nieuwe werkwijze, worden hierop de benodigde 
verordeningen aangepast en/of opgesteld. De insteek is dat deze ter besluitvorming 
voorliggen tijdens de vergadering van het algemeen bestuur op 16 oktober 2019. 

De belangstellingsregistratie voor voorzitterschap en plaatsvervangend voorzitterschap 
van de commissies, start na het verschijnen van deze notitie. Belangstellenden kunnen 
hun interesse, voorzien van een motivatie, uiterlijk 11 september kenbaar maken bij 
bestuursondersteuning (bestuursondersteuning@vechtstromen.nl). De aanmeldingen 
worden besproken tijdens het fractievoorzittersoverleg van 12 september. Hierin wordt 
vervolgens een besluit genomen over de (plaatsvervangend) voorzitters van de 
commissies. 

Ondanks het ontbreken van het formele kader, stelt de werkgroep voor zo spoedig 
mogelijk te starten met de voorgestelde werkwijze. De eerste PEILdag zou dan kunnen 
plaatsvinden op woensdag 2 oktober, deze dag was al in de bestuurskalender 2019 
gereserveerd voor commissievergaderingen. In bijlage 3 is bovendien een voorstel voor 
de planning voor de rest van 2019 opgenomen. 

mailto:bestuursondersteuning@vechtstromen.nl


Ter voorbereiding op de eerste PEILdag wordt voor de (plaatsvervangend) voorzitters 
een korte startbijeenkomst georganiseerd. Deze wordt gevolgd door een training in het 
najaar.

De werkgroep stelt verder voor om in te stemmen met de bestuurlijke jaarkalender voor 
2020 (bijlage 4), met daarin vijf vergaderingen van het algemeen bestuur, voorafgegaan 
door een PEILdag en daarnaast één excursiedag en één professionaliseringsdag in te 
plannen. Deze professionaliseringsdag in 2020 kan worden gezien als een vervolg op 2 
en 3 juli 2019 en wordt gebruikt om de voorgestelde werkwijze te evalueren. Aan de 
werkgroep bestuurlijke werkwijze kan worden gevraagd om deze evaluatie voor te 
bereiden. 



Besluit over bestuurlijke werkwijze

Kenmerk: B2019/2891

Het algemeen bestuur van het waterschap Vechtstromen;

gezien het advies van de werkgroep bestuurlijke werkwijze;

gelet op het reglement van orde voor de vergaderingen van het algemeen
bestuur;

BESLUIT

1. over te gaan tot het instellen van adviescommissies voor het algemeen bestuur en 
de ambtelijke organisatie opdracht te geven voor het opstellen van de benodigde 
verordening hiervoor;

2. deze commissies als volgt in te delen:
a. commissie klimaat;
b. commissie waterkwaliteit;
c. commissie duurzaamheid, bestuur en organisatie;
d. commissie financiën en beleidsuitvoering;

3. de fractievoorzitters te laten besluiten over de benoeming van de voorzitters en 
plaatsvervangend voorzitters van de adviescommissies;

4. komend jaar te experimenteren met een dag (PEILdag), twee weken voorafgaand 
aan de vergaderingen van het algemeen bestuur, waarin de beeldvormende en (een 
deel van) de opiniërende fase kan worden doorlopen ter voorbereiding op 
besluitvorming in het algemeen bestuur;

5. over te gaan tot het instellen van een agendacommissie PEILdag, bestaande uit 
fractievoorzitters, die verantwoordelijk is voor de agendering van deze PEILdagen;

6. over te gaan tot het instellen van een agendacommissie AB, bestaande uit 
voorzitters van de adviescommissies en de voorzitter en secretaris van het algemeen 
bestuur, verantwoordelijk voor agendering van de vergaderingen van het algemeen 
bestuur;

7. te wachten met het benoemen van leden voor de rekenkamercommissie totdat er 
behoefte is aan een rekenkameronderzoek;

8. als algemeen bestuur de ambtelijke organisatie te vragen om een analyse uit te 
voeren naar mogelijkheden om met andere organisaties een rekenkamer te delen. 
Hierover te rapporteren in de commissie Duurzaamheid, bestuur en organisatie;

9. deze bestuurlijke werkwijze te monitoren en na circa één jaar binnen het algemeen 
bestuur te evalueren. De werkgroep bestuurlijke werkwijze de opdracht te geven 
om deze evaluatie van de bestuurlijke werkwijze voor te bereiden;



10. tijdens deze bestuursperiode te verkennen wat de mogelijkheden zijn voor het 
introduceren van dualisme bij een volgende periode;

11. in te stemmen met de bestuurlijke jaarkalender voor 2020, met daarin vijf 
vergaderingen van het algemeen bestuur, voorafgegaan door een PEILdag en 
daarnaast één excursiedag en één professionaliseringsdag in te plannen; 

12. maximaal één fractie-ondersteuner per fractie toe te staan, conform het 
meerderheidsadvies van de werkgroep;

13. het voorkeurstijdstip van vergaderingen van het algemeen bestuur te bepalen op
a. de ochtend;
b. de avond.

Aldus vastgesteld in de vergadering d.d. 12 september 2019.

Het algemeen bestuur,

dr. S.M.M. Kuks, watergraaf                             drs. R.I. Andringa, secretaries
                                               
/signer1/        /signer2/


